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Souhrn významných legislativních událostí
4.8.2014 – 10.8.2014
Vláda schválila strategii dočerpání peněz z EU u jednotlivých operačních programů. Na tiskové
konferenci po jednání kabinetu o tom informoval premiér Bohuslav Sobotka (ČSSD). Ministerstvo
pro místní rozvoj uvedlo, že mimo jiné navrhuje přesun peněz v rámci operačních programů s cílem
uvolnit více než 6,5 miliardy korun tam, kde jsou připravené a kvalitní projekty.

Vláda

6. srpna 2014

Vláda schválila strategii dočerpání peněz z EU
Vláda dnes schválila strategii dočerpání peněz z EU u jednotlivých operačních programů. Na tiskové
konferenci po jednání kabinetu o tom informoval premiér Bohuslav Sobotka (ČSSD). Ministerstvo
pro místní rozvoj uvedlo, že mimo jiné navrhuje přesun peněz v rámci operačních programů s cílem
uvolnit více než 6,5 miliardy korun tam, kde jsou připravené a kvalitní projekty.

Vláda zamítla poplatky za výjimky ze zákazu jízdy kamionů
Vláda dnes zamítla návrh Ústeckého kraje na zpoplatnění vydávání výjimek z víkendových zákazů
jízdy kamionů po dálnicích a silnicích prvních tříd. Novinářům to řekl ministr pro lidská práva a
legislativu Jiří Dienstbier (ČSSD). Podle něho vláda považuje návrh za nesystémový. Původně se
přitom počítalo s kladným stanoviskem kabinetu. Návrh teď budou posuzovat zákonodárci.

Servis vrtulníků za více než miliardu korun má opět zajistit LOM
Servis a opravu vrtulníků řady Mi za více než miliardu korun by české armádě měl v příštích čtyřech
letech opět zajišťovat státní podnik LOM Praha. Zakázkou, kterou se chystá zadat ministerstvo
obrany, se na dnešním zasedání zabývala vláda, řekl na tiskové konferenci ministr obrany Martin
Stropnický (ANO). Vládu seznámil i s dalšími zakázkami za více než 100 milionů korun.

Vojáci by měli dostat chybějící munici za 750 milionů korun
Vojáci by měli do konce roku 2015 dostat chybějící munici za 750 milionů korun. Vláda dnes
projednala zakázku, kterou chce ministerstvo obrany v nejbližší době vypsat, řekl na tiskové
konferenci ministr obrany Martin Stropnický (ANO). Armáda by v tendru měla získat především
střelivo pro ruční zbraně, ale i pro pandury nebo gripeny. Zakázka bude vypsána přes agenturu
NSPA spadající pod NATO.

MF do konce září předloží návrh na prokazování původu majetku
Ministerstvo financí by mělo do konce září předložit do připomínkového řízení návrh novely zákona,
která by upravila prokazování majetku a jeho případného zabavení. Na tiskové konferenci po jednání
vlády to řekl ministr financí Andrej Babiš. O analýze k tomuto tématu dnes vláda diskutovala,
formálně byl ale materiál z jednání stažen.

Vláda schválila podporu biopaliv v letech 2015 až 2020
Podpora biopaliv v dopravě bude pokračovat i v letech 2015 až 2020. Vyplývá to z materiálu
ministerstva zemědělství, který dnes schválila vláda. Česko se před pěti lety podobně jako další



členské země EU zavázalo k tomu, že do roku 2020 nahradí desetinu benzínu a nafty v dopravě
obnovitelnými zdroji.

Vláda mění seznam nemocí z povolání, přibyla rakovina vaječníků
Seznam nemocí z povolání se od příštího roku rozšíří o další choroby. Nově do něj přibude třeba
rakovina vaječníků kvůli působení azbestu. Schválila to dnes vláda. Informoval o tom její tiskový
odbor. Kabinet podle něj podpořil i úpravu evidence úrazů.

Vláda schválila strategii dočerpání dotací na dopravní stavby
Použití evropských dotací na opravy nádraží, koupi nových vlaků pro dálkovou dopravu a vozidel pro
údržbu silnic jsou hlavní body strategie ministerstva dopravy pro vyčerpání peněz EU z Operačního
programu doprava I. Ministerský materiál, který má Česko uchránit před vracením dotací EU dnes
schválila vláda. Celkem musí ministerstvo do konce příštího roku stanovit projekty za zhruba 32
miliard korun z nabízených téměř 153 miliard.

Němeček informoval o opatřeních proti šíření eboly v ČR vládu
O opatřeních proti šíření eboly do Česka informoval dnes ministr zdravotnictví Svatopluk Němeček
(ČSSD) vládu. Ta ministerstvo pověřila, aby dále epidemiologickou situaci v západní Africe i Evropě
monitorovalo a přijímalo potřebná opatření. Němeček to řekl novinářům po dnešním prvním
zasedání ústřední epidemiologické komise. Uvedl také, že pokračuje informační kampaň pro občany i
lékaře, aby věděli, jak postupovat v případě podezření na nákazu.

Poslanecká sněmovna

6. srpna 2014

Registrovaní partneři možná budou moci adoptovat dítě protějšku
Registrovaní partneři či partnerky by mohli možná už brzy adoptovat dítě svého protějšku, které
společně vychovávají. Umožnit jim to má chystaná novela, kterou tento týden předloží skupina
poslanců a poslankyň z různých stran. Návrh změn dnes ve Sněmovně představila Radka Maxová
(ANO). Zákon ale dál lesbám a gayům, kteří žijí v registrovaném partnerství, osvojení dětí z ústavů
nepovoluje.

8. srpna 2014

Sněmovna přerušila jednání o služebním zákonu, sejde se 27. srpna
Sněmovna dnes podle očekávání přerušila svoji schůzi, na níž projednává novelu služebního zákona.
Poslanci se sejdou opět 27. srpna, kdy jim má koalice předložit kompromisní pozměňovací návrh k
projednávané předloze. Vznikne na základě dohody s ODS a TOP 09.

Senát

6. srpna 2014

Senát má zvýšení spotřební daně na tabák schvalovat od 27. srpna
Senátoři budou o zvýšení spotřební daně na cigarety nebo o zachování zelené nafty pro zemědělce
rozhodovat na schůzi, která začne ve středu 27. srpna. Termín schůze stanovil senátní organizační
výbor. Program jednání je ode dneška k dispozici na senátním webu.

Pozn.:



Česká republika a USA podepsaly smlouvu o boji s daňovými úniky
4. srpna 2014 - Česká republika a USA podepsaly smlouvu o společném postupu proti daňovým
únikům, takzvanou dohodu FATCA (Foreign Account Tax Compliance Act). Na základě této dohody si
budou daňové správy vyměňovat údaje o některých finančních účtech občanů obou států žijících v
zahraničí. S dohodou musí ještě souhlasit Sněmovna a Senát.

Válková chce proškolit policisty v poučování obětí trestných činů
5. srpna 2014 - Ministryně spravedlnosti Helena Válková (ANO) chce požádat ministra vnitra Milana
Chovance (ČSSD) o proškolení policistů v individuálním poučování obětí trestných činů o jejich
právech. Na dnešní tiskové konferenci uvedla, že policie v současné době informuje oběti
prostřednictvím nevhodných, předtištěných formulářů. Shodli se na tom i zástupci nevládních
organizací.

Zákon o podpoře sportu počítá s rentou pro olympijské medailisty
5. srpna 2014 - Olympijští medailisté by mohli dostávat rentu, jež by formou příspěvku k důchodu
pomáhala úspěšným sportovcům z minulosti, kteří se v pokročilém věku mnohdy ocitají ve svízelné
ekonomické situaci. Počítá se s ní v novém zákoně o podpoře sportu, jehož věcný návrh právě vzniká.
Po diskusi ve sportovním prostředí by ho ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy mělo na
podzim předložit vládě, konečnou podobu by měl zákon získat v průběhu příštího roku.

Křeček: Stát by měl lépe pečovat o památky v soukromých rukou
5. srpna 2014 - Stát by měl mnohem více pečovat o dlouhodobě zanedbané nemovité památky v
soukromém vlastnictví. Tyto objekty by měl mnohem častěji ze svého opravovat a následně po
majitelích žádat proplacení těchto prací. Jen tak lze bojovat proti majitelům památkových objektů,
kteří je nechají chátrat. ČTK to dnes sdělil zástupce ombudsmanky Stanislav Křeček.

Ministerstvo vnitra odškodní příslušníky technických praporů
7. srpna 2014 - Ministerstvo vnitra chce odškodnit příslušníky vojenských táborů nucených prací,
kteří dosud o finanční kompenzaci za újmy z doby komunismu nemohli žádat. Připravuje proto
novelu příslušného zákona. O přípravách normy ministr vnitra Milan Chovanec (ČSSD) ve středu
informoval vládu. ČTK to dnes sdělila tisková mluvčí Lucie Nováková.

Vnitro kvůli možnému blackoutu v Praze připraví změny legislativy
7. srpna 2014 - Ministerstvo vnitra připraví rozsáhlé legislativní změny, které se budou týkat
například rychlejšího nasazení policie nebo armády v případě, že by v Praze nastal blackout podobně
jako tomu bylo při letošním cvičení. Resort také vyhodnotí informace týkající se dodávek elektrické
energie pro metropoli. V polovině září se rozhodne, jestli se tím bude zabývat vláda nebo
bezpečnostní rada státu. Novinářům to dnes řekli ministr vnitra Milan Chovanec (ČSSD) a pražský
primátor Tomáš Hudeček (TOP 09).

Ombudsmanka možná brzy získá víc pravomocí, počítá s tím novela
7. srpna 2014 - Ombudsmanka by brzy mohla mít víc pravomocí než dnes. Nově by se mohla obracet
na Ústavní soud s návrhem na zrušení sporných zákonů či jejich částí a mohla by také podávat
veřejné žaloby kvůli diskriminaci. Počítá s tím návrh novely o veřejném ochránci práv, který
zveřejnila na svém webu vláda. Se změnou zákona přišel ministr pro lidská práva Jiří Dienstbier
(ČSSD).

Válková slíbila, že funkcionáři soudů nebudou jmenováni opakovaně
8. srpna 2014 - Ministryně Helena Válková (ANO) ujistila Soudcovskou unii, že soudní funkcionáři -
tedy předsedové a místopředsedové soudů - nebudou jmenováni opakovaně. Odporovalo by to nálezu
Ústavního soudu. Řekla to novinářům po dnešním jednání s viceprezidentem unie Tomášem
Novosadem. Profesní sdružení soudců předtím kritizovalo, že zákaz opakovaného jmenování z nové



instrukce ministryně vypadl.
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